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Dansk Told & Skatteforbund                 Side 1(16) 
Hjalmar Brantings Plads 8 
Postboks 2507 
2100 København Ø 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

22. november 2011 
HB-referat nr. 11/2011 
 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 8. november 2011, kl. 10.00 – 16.30, i DTS-Huset, 
Hjalmar Brantings Plads 8, København Ø. 
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referater 
 3.   Konstituering 
 4.   Mødeplan 
 5.   Personalelinjeskifte 
 6.   Finanslov 
 7.   Projekt Omplacering 
 8.   Tillæg til TR/psp-koder 
 9.   CO10´s repræsentantskab 
 10. Opfølgning på kongressen 2011 
 11. Økonomi – herunder seniormøder 
 12. Nyt fra udvalgene 
 13. Gensidig information 
   
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Marianne S. Nielsen Næstformand 
 Peder Thomsen Chefkredsen 
 Poul Stensbek Pedersen DTS Kreds I (Nordjylland) 
 Nini Teisen DTS Kreds I (Nordjylland) 
 Svend Erik Mikkelsen DTS Kreds II (Midtjylland) 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds II (Midtjylland) 
 Kim Jensen DTS Kreds III (Syddanmark) 
 Tina Iversen DTS Kreds III (Syddanmark) 
 Lene Höilund Jensen DTS Kreds IV (Midt- og Sydsjælland) 
 Jan Magnusson DTS Kreds V (Nordsjælland) 
 Henning Rasmussen DTS Kreds V (Nordsjælland) 
 Niels Gyrsting DTS Kreds VI (København) 
 Christian Balle Hansen DTS Kreds VI (København) 
 Jens Norlund DTS Kreds VII (Koncerncentret m.v.) 
 Ulla Kær Andersen DTS Kreds VII (Koncerncentret m.v.) 
 
 Ole Pedersen Redaktør 
 Merete Keller Berdiin Faglig sekretær 
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Anette Albrechtsen Faglig sekretær 
 Jan Nørner Faglig sekretær 
 Connie Mortensen Faglig sekretær 
  
 
 
1.   Velkomst 

 
Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det ordinære hovedbesty-
relsesmøde. 
 
Der var afbud fra Chefkredsens formand, Hans-Jørgen Lindhardtsen. 
Som suppleant deltog Peder Thomsen. 

 
Der var afbud fra Kim Theil Møllmann, Kreds IV (Midt- og Sydsjæl-
land). Der deltog ikke suppleant. 
 
På grund af anden mødeaktivitet deltog forbundsformand Jørn Rise ikke 
under behandlingen af punkterne 11 og 12. 
 
På grund af anden mødeaktivitet deltog næstformand Marianne S. Niel-
sen ikke under behandlingen af punkterne 12 (delvist) samt 6, 7, 9 og 10. 
 
Poul Stensbek Pedersen, Kreds I (Nordjylland), deltog ikke under be-
handlingen af punkt 6, 9, 10 og 13. 
 
Nini Teisen, Kreds I (Nordjylland), deltog ikke under behandlingen af 
punkt 13. 
 
Ulla Kær Andersen, Kreds VII (Koncerncentret m.v.) deltog ikke under 
behandlingen af punkt 10 og 13. 
 
De faglige sekretærer Merete Keller Berdiin, Anette Albrechtsen og Jan 
Nørner deltog kun i dele af mødet på grund af anden mødeaktivitet. 
 

 
2.   Godkendelse af referat 
  

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referaterne af det ordinære 
hovedbestyrelsesmøde den 20. september 2011 samt det ekstraordinære 
hovedbestyrelsesmøde den 24. oktober 2011. 

 
 

3.   Konstituering 
  

Hovedbestyrelsen gennemgik listen over konstitueringen i interne og eks-
terne udvalg m.v. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede følgende konstituering: 
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Skatteministeriets Hovedsamarbejdsudvalg (HSU): 
Jørn Rise 
Marianne S. Nielsen 
Poul Stensbek Pedersen 
Jens Norlund 
 
Suppleanter: 
Lene Höilund Jensen 
Henning Rasmussen 
 
Hovedarbejdsmiljøudvalget (HAMU): 
Tina Iversen 
Connie Mortensen 
 
HSU´s Kompetenceudvalg: 
Anette Albrechtsen 
Marianne S. Nielsen 
 
HSU Budget, It og Projekter: 
Jørn Rise 
Marianne S. Nielsen 
 
Suppleant: 
Svend Erik Mikkelsen 
 
Skatteministeriets Forfremmelsesnævn  
(med personlig suppleant i parentes): 
Jørn Rise (Marianne S. Nielsen) 
Hans-Jørgen Lindhardtsen (Peder Thomsen) 
 
CO 10´s bestyrelse: 
Jørn Rise 
 
Suppleant: 
Marianne S. Nielsen 
 
CO 10´s Repræsentantskab: 
Jørn Rise 
Marianne S. Nielsen 
Lene Höilund Jensen 
Hans-Jørgen Lindhardtsen 
Nini Teisen 
Jan Magnusson 
Niels Gyrsting 
 
FTF´s Kongres: 
Jørn Rise 
Marianne S. Nielsen 
Anette Albrechtsen 
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FTF´s Repræsentantskab: 
Jørn Rise 

FTF´s sekretariatsforum for uddannelse samt øvrige eksterne repræ-
sentationer omkring uddannelse og kompetence: 
Anette Albrechtsen 
 
Dansk Told & Skatteforbunds Kompetenceudvalg: 
Marianne S. Nielsen (formand) 
Anette Albrechtsen (sekretær for udvalget) 
Nini Teisen 
Arne Lampe 
 
Dansk Told & Skatteforbunds Arbejdsmiljøudvalg: 
Tina Iversen (formand) 
Connie Mortensen (sekretær for udvalget) 
Christian Balle 
Rune Pedersen 
Søren Jacobsen 
Kim Jensen 
Helle Jacobsen 
Irene Larsen 
Kim Møllmann 
Anette Prüsse Jensen 
 
Dansk Told & Skatteforbunds Skatte- og Afgiftsudvalg: 
Charlotte Rosdahl Schou (formand) 
Jan Nørner (sekretær for udvalget) 
Morten Dannemann Jensen 
Søren Nordestgaard 
Niels Gyrsting 
John Hougaard 
 
Dansk Told & Skatteforbunds Inddrivelsesudvalg: 
Lene Höilund Jensen (formand) 
Merete Keller Berdiin (sekretær for udvalget) 
Christina Hammarberg 
Susanne Grønkjær 
Yvonne Blankenborg 
 
Dansk Told & Skatteforbunds Toldudvalg: 
Orla Olesen (formand) 
Jan Nørner (sekretær for udvalget) 
Helle Lundquist 
Laila Gori Jessen 
Claus Ulrich-Larsen 
Søren Månsson 
Klaus Hymøller 
Kim Andersen 
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(Konstitueringen af Toldudvalget er ikke endelig, da det på grund af ferie 
ikke har været muligt at drøfte den med udvalgets formand. Principielt er 
hovedbestyrelsen af den opfattelse, at det fortsat skal være udgangspunk-
tet, at udvalgets medlemmer aktivt skal beskæftige sig med toldopgaver.) 

Dansk Told & Skatteforbunds Indsatsudvalg: 
Jørn Rise (formand) 
Charlotte Rosdahl Schou 
Lene Höilund Jensen 
Orla Olesen 
Ole Pedersen (redaktør) 
Jan Nørner (sekretær for udvalget) 
Merete Keller Berdiin (sekretær for udvalget) 

Dansk Told & Skatteforbunds Lønpolitiske Forum: 
Svend Erik Mikkelsen (formand) 
Jan Nørner (sekretær) 

Dansk Told & Skats Redaktionsudvalg: 
Ole Pedersen (redaktør) 
Annette Imer Jespersen 
Niels Sørensen 
Gitte Als 
 
Fondet af 1844: 
Jørn Rise 
 
Forsikringsagenturforeningens Afdeling 7/Forbundets Feriehusud-
valg: 
Jørn Rise 
Marianne S. Nielsen 
Jens Norlund 
Hans-Jørgen Lindhardtsen 
Jens Broberg (revisor) 
Ole Pedersen (sekretær) 
 
Kunderepræsentation i Forenede Gruppeliv: 
Jørn Rise 
 
Nordisk Told Organisation, Nordisk SkatteOrganisation og Unionen 
af Finanspersonale i Europa: 
Forbundets repræsentation sker efter beslutning i hovedbestyrelsen. 

Min A-kasse: 
Lene Höilund Jensen (hovedbestyrelsesmedlem med Kim Jensen som 
suppleant) 
Kim Jensen (medlem af fagligt udvalg og delegeret med Tina Iversen 
som suppleant) 
Nini Teisen (delegeret - med Søren Jacobsen som suppleant) 
Charlotte Rosdahl Schou (delegeret – suppleant afventer) 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 11/2011  Side 6 

Claus Ulrich-Larsen (delegeret – suppleant afventer) 
Henrik Michaelsen (delegeret – suppleant afventer) 

 
4.   Mødeplan 

 
Hovedbestyrelsen drøftede principperne for mødeplanlægningen for 
2012. Traditionelt har hovedbestyrelsesmøderne været afholdt om tirsda-
gen, da det gav mulighed for afholdelse af kredsbestyrelsesmøder man-
dagen forinden.  
 
Flere hovedbestyrelsesmedlemmer har dog udtrykt forbehold omkring 
tirsdagen som mødedag, da de denne ugedag er optaget af andre møder. 
Samtidig er det ikke alle kredse, der afholder kredsbestyrelsesmøder om 
mandagen. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at møderne som udgangspunkt afhol-
des om mandagen, og at materialet til mødet skal være udsendt se-
nest tirsdagen før, så det muliggør afholdelse af kredsbestyrelsesmø-
der om torsdagen. 
 
Det betyder følgende mødeplan i 2012: 
 
9. januar 
6. februar 
12. marts 
30. april 
18.-19. juni 
22. august 
10. september 
8. oktober 
22. oktober (ekstraordinært møde - repræsentantskab) 
10.-11. december 
 
Repræsentantskabsmødet afholdes i 2012 den 23. og 24. oktober på 
Grand Park i Korsør.  

 
 
5.   Personalelinjeskifte 
  

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at HK nu alligevel har valgt 
at komme med bemærkninger til den nye proces for anmodning om per-
sonalelinjeskift i form af nogle ønsker omkring præciseringer i teksten. 
Koncerncentret har på den baggrund udarbejdet et nyt udkast til en pro-
cesbeskrivelse. 
 
Der er derfor fortsat dialog mellem personaleorganisationerne og Kon-
cerncentret om den endelige udformning af retningslinjerne for proces-
sen. 
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Hovedbestyrelsen drøftede procesbeskrivelsen og forbundets ønsker til 
indholdet. 
 
Hovedbestyrelsen havde også en drøftelse af spørgsmålet om de real-
kompetencevurderinger, der skal finde sted i forbindelse med personale-
linjeskift, hvor der ikke er gennemført en fuld diplomuddannelse i skat. 
Realkompetencevurderingen skal foretages af Professionshøjskolen Me-
tropol, og forbundet er derfor i dialog med Metropol for nærmere at få 
klarlagt vilkårene. 
 
I forbindelse med drøftelsen i hovedbestyrelsen blev der peget på, at 
medarbejderne på ejendomsvurderingsområdet efterlyser en diplomud-
dannelse på området. Der blev også forespurgt til, om der er ankemulig-
heder omkring de realkompetencevurderinger, der foretages af Metropol. 
Faglig sekretær Anette Albrechtsen vil undersøge dette nærmere. 
 
Forbundet har tidligere fået henvendelse fra en række medlemmer om-
kring personalelinjeskift. Aktuelt har forbundets sekretariat ca. 70-80 
henvendelser liggende, hvor der ikke er taget stilling til personalelinje-
skift. Forbundet vil rette henvendelse til de pågældende og opfordre dem 
til at søge personalelinjeskift i henhold til den nye proces. Forbundets til-
lidsrepræsentanter og sekretariat vil naturligvis være de pågældende be-
hjælpelig med ansøgningen i det omfang, de ønsker det. 

 
 

6.   Finanslov 
 

Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om det møde, 
skatteminister Thor Möger Pedersen havde indkaldt personaleorganisati-
onerne til den 3. november 2011, hvor de var blevet orienteret om ind-
holdet af regeringens finanslovsforslag på Skatteministeriets område. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede indholdet af regeringens finanslovsforslag på 
Skatteministeriets område. 
 
Forslaget sikrer, at der er løn til den overtallighed, der i dag er i Skatte-
ministeriet – og giver mulighed for tilførsel af ekstra ressourcer til bl.a. 
kontrol af de multinationale selskaber. 
 
Forslaget skal nu forhandles med Folketingets partier og i den fase vil der 
naturligvis kunne ske ændringer i det endelige indhold i de økonomiske 
rammer for Skatteministeriet i 2012. 
 
Dansk Told & Skatteforbund konstaterer med tilfredshed, at regeringen 
har taget udgangspunkt i, at det er værd at investere i Skatteministeriet. 
Et argument, som forbundet har fremført gentagende gange. 
 
Målet for Skatteministeriet er nu at bevise, at investeringen i SKAT også 
henter pengene hjem. 
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Dansk Told & Skatteforbund vil dog fortsat have fokus på ressourcerne i 
Skatteministeriet. Også til indsatsen på toldområdet, hvor den tidligere 
regerings beslutninger helt er rullet tilbage. Forbundet mener fortsat, at 
der er behov for en øget indsats rettet mod det, der indføres i landet – 
men anerkender, at det ikke alene skal ske ved toldkontrol ved grænsen 
men også ved en mere fleksibel, risikobaseret indsats i baglandet. 
 

 
7.   Projekt Omplacering 
  

Forbundet modtog i forbindelse med kongressen et oplæg til udvidet di-
rektion omkring omplacering af medarbejdere i Skatteministeriet.  
 
Projekt Omplacering er udarbejdet på baggrund af de ændringer, der vil 
ske i forbindelse med bortfald af arbejdsopgaver, når de store it-systemer 
som DMR, EFI og EKKO tages i brug. 
 
En række medarbejdere i Skatteministeriet vil i den forbindelse skulle 
skifte til nye arbejdsopgaver – og for mange vil det blive nødvendigt at 
deltage i kompetenceudvikling for at kunne løse de nye arbejdsopgaver. 
 
Ud over fokuseringen på kompetenceudviklingen er det endvidere angi-
vet i projektet, at man ikke udelukker afskedigelser. 
 
Personaleorganisationerne har sendt bemærkninger til oplægget, som 
HR-direktør Birte Deleuran har kvitteret for. 
 
Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en orientering fra et 
møde, der samme dag havde været afholdt mellem personaleorganisatio-
nerne og HR-direktør Birte Deleuran omkring processen for projektet. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af projektet – herunder de 
kompetenceudviklingsmæssige aspekter, hvis man fremover skal arbejde 
med opgaver, hvor man ikke allerede er i besiddelse af de nødvendige 
kompetencer. 
 
Medlemmerne opfordres derfor allerede nu til at drøfte mulighederne 
med deres nærmeste leder – og gerne inddrage deres tillidsrepræsentant 
eller forbundets sekretariat, hvis der er behov for det. 
 
Spørgsmålet om omplacering af medarbejdere og kompetenceudvikling 
vil blive en hovedopgave for forbundets sekretariat i den kommende tid. 
Det overvejes bl.a. at udarbejde en række gode råd til medlemmerne i 
forbindelse med processen. 

 
 

8.   Tillæg til TR/psp-koder 
  

I forbindelse med de aktuelle forhandlinger omkring fremtidige tillæg til 
tillidsrepræsentanter i Skatteministeriet er det tidligere aftalt, at persona-
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leorganisationerne skulle komme med et udkast til, hvordan de ønsker en 
aftale om TR-tillæg skal se ud – eller hvordan organisationerne kunne 
udfylde rammerne i forhold til ledelsens beslutning om, at tillæg skulle 
forhandles regionalt, og at puljen skulle tillægges den generelle pulje til 
regionale tillægsforhandlinger. 
 
På et møde mellem organisationerne blev der opnået enighed om følgen-
de tekst: 
 
"Personaleorganisationernes fælles oplæg til aftale om TR tillæg 
 
Personaleorganisationer er blevet bedt om, at komme med et fælles op-
læg til en fremtidig aftale om udmøntning af tillæg til tillidsrepræsentan-
ter (TR).  
 
Forudsætningen for udmøntningen af tillæg er, at det skal følge Skatte-
ministeriets lønpolitik og ny løn.  
 
For personaleorganisationerne er det vigtigt, at der bliver tale om en cen-
tral forhandling – både af aftalen og om indgåelse af aftalen. 
 
Tillidsrepræsentanterne i Skatteministeriet har mange forskelligartede 
opgaver og omfang. Det er derfor vigtigt, at en aftale tager højde for det-
te. 
 
Personaleorganisationerne forslår følgende:  
 
Formændene og næstformænd for personaleorganisationerne: 
Faste funktionstillæg. 
 
Forhandlingsberettigede tillidsrepræsentanter: 
Central forhandling om funktionstillæg for de forhandlingsberettigede 
TR. Der er tale om pensionsgivende tillæg.  
 
Funktionstillægget forhandles i 1. kvartal af funktionsperioden og varer 
perioden ud. Ved nyvalg eller større ændringer i funktionen midt i funk-
tionsperiode kan der være behov for særskilt forhandling.  
 
Forhandlingerne baseres på indstillinger fra ledelsen i regionerne, Kon-
cerncenteret og de særlige enheder samt personaleorganisationerne.  
 
Kriterierne for tildeling af tillæg skal være tyngden af TR funktionen." 
 
Forbundsformand Jørn Rise henviste til, at forslaget er drøftet på et møde 
mellem personaleorganisationerne og HR-direktør Birte Deleuran samme 
dag. Der vil på den baggrund blive udarbejdet et oplæg til en aftale til 
næste møde mellem personaleorganisationerne og HR-direktøren. 
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Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse omkring tillæg til tillids-
repræsentanter i Skatteministeriet og formulerede på den baggrund 
et forhandlingsmandat til forbundsformanden. 
 
Forbundsformand Jørn Rise orienterede videre om, at der er indkaldt til 
møde vedrørende psp-koderne og vejledningen til, hvordan tillidsrepræ-
sentanterne skal registrere sig i Tire-Lisy. 
 
Den vejledning, der er udarbejdet af Koncerncentret, vedrører alene 
overenskomstansatte tillidsrepræsentanter. Den vil blive suppleret af en 
tilsvarende vejledning for tjenestemandsansatte tillidsrepræsentanter, 
som forbundet endnu ikke har modtaget udkast til. 
 
Hovedbestyrelsen havde en drøftelse af udkastet til vejledning. Fra flere 
sider blev der udtrykt, at indholdet i vejledningen er et udtryk for mistil-
lid til tillidsrepræsentanterne gennem den omfattende registrering af tids-
forbruget, der skal ske ifølge udkastet. Dette er ikke tilfredsstillende.  
 
Det blev dog samtidig oplyst, at udkastet ikke var et udtryk for, at der 
skulle ske stramninger på området. 
 
 

9.   CO10´s repræsentantskab 
  

Dansk Told & Skatteforbunds centralorganisation CO 10 afholder repræ-
sentantskabsmøde den 17. november 2011. 
 
Forbundets deltagere på repræsentantskabsmødet fremgår under konsti-
tueringen under punkt 3 på dagsordenen. 
 
Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han som 2. næstformand 
tidligere havde meddelt sit kandidatur til posten som centralorganisatio-
nens kommende næstformand. Den nuværende 1. næstformand Jesper K. 
Hansen tilsvarende havde meddelt sit kandidatur til næstformandsposten. 
 
Jørn Rise har drøftet spørgsmålet med CO10´s formand Peter Ibsen, som 
ligeledes er formand for Politiforbundet i Danmark. Politiforbundet, som 
langt er CO10´s største organisation, støtter Jesper K. Hansen, og på den 
baggrund ville Jørn Rise vælge at trække sit kandidatur, da han anså det 
for vanskeligt at opnå valg med det antal stemmer, der ville være bag Je-
sper K. Hansen på repræsentantskabsmødet. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede Jørn Rises beslutning om at trække sit kandi-
datur til næstformandsposten i CO10, og selvom hovedbestyrelsen ud-
trykte beklagelse over, at forbundet mister den indflydelse, som næstfor-
mandsposten i centralorganisationen repræsenterer, var der fuld opbak-
ning bag Jørn Rises beslutning. 
 
 

10. Opfølgning på kongressen 2011 
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Forbundsformand Jørn Rise takkede hovedbestyrelsen og sekretariatet for 
det gode arbejde på forbundets kongres.  
 
Forbundets budskaber på kongressen var blevet formidlet godt til de cen-
trale beslutningstagere. 
 
Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at der var blevet modtaget tilbud 
fra Hotel Nyborg Strand på reservering af lokalet til kongressen i 2014. 
På tilsvarende vis som i år vil kongressen blive tirsdag og onsdag i uge 
43 – den 21. og 22. oktober 2014. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at acceptere tilbuddet fra Hotel Nyborg 
Strand om afholdelse af kongressen i 2014. 
 
På kongressen i 2011 havde kredsene haft mulighed for at invitere tillids-
repræsentanter, der ikke er delegerede, med som gæster. Dette havde 
Kreds III benyttet sig af for tre tillidsrepræsentanter. Ganske få af for-
bundets tillidsrepræsentanter havde således ikke deltaget ved kongressen, 
og i 2014 vil hovedbestyrelsen derfor overveje generelt at invitere de til-
lidsrepræsentanter, der ikke er delegerede, med som gæster. 

 
 

11. Økonomi – herunder seniormøder 
  

Faglig sekretær Connie Mortensen orienterede om, at forbundet er i gang 
med planlægning af afholdelse af seniormøder i starten af 2012. 
 
Seniormøderne afholdes kredsvis, og der er efter aftale med kredsfor-
mændene planlagt to datoer pr. kreds af hensyn til et maksimalt deltager-
antal på 100 pr. seniormøde. Målgruppen er medlemmer fra 55 år, og der 
er mulighed for at tage ægtefælle med til møderne. 
 
Det blev endvidere besluttet at højne forplejningen under møderne i for-
hold til de tidligere afholdte seniormøder, således at der denne gang af-
sluttes med en 2-3 retters menu. Møderne afholdes i SKATs lokaler (kan-
tiner) og kredsbestyrelserne står for det praktiske i forbindelse med be-
stilling af lokaler og mad, udsendelse af indbydelser, tilmeldinger mv. 
 
Udgiften til forplejning afholdes af forbundet og PFA har bevilget 50.000 
kr. i tilskud til dette. 
 
Såfremt kredsen evt. ønsker at arrangere fællesbustransport som ved tid-
ligere arrangementer, sker dette for kredsens egen regning. 
 
Der er ikke budgetteret med udgiften til afholdelse af seniormøderne. Det 
skønnes at udgiften til forplejning (kaffe, te, kage, frugt, mad og drikke) 
vil være ca. 225 kr. pr. person. Det er svært at vide, hvor mange deltagere 
der vil komme i alt, især hvor mange ægtefæller der evt. vil deltage – 
men som udgangspunkt skønnes det, at der bliver samme antal deltagere, 
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som ved de seneste seniormøder, hvor der i alt deltog godt 1.000 med-
lemmer. Dette vil altså i så fald betyde en samlet nettoudgift for forbun-
det på 175.000 kr. efter tilskuddet fra PFA.  
 
Det har været overvejet, hvorvidt der skulle være en egenbetaling på 150 
kr. for ægtefællers deltagelse. Dette vil dog give en del ekstra administra-
tion for kredsene. 
 
På baggrund af det udarbejdede oplæg havde hovedbestyrelsen en grun-
dig drøftelse af seniormøderne – herunder især formen samt deltager-
kredsen. 
 
Der var forskellig opfattelse fra kredsene omkring, hvordan møderne bør 
afvikles. Spørgsmålet om forplejning og eventuel deltagelse af ægtefæller 
bør derfor afgøres individuelt i kredsene. 
 
Der var også drøftelser omkring deltagerkredsen blandt forbundets med-
lemmer. Det er udgangspunktet, at møderne skal tilbydes medlemmer på 
55 år eller derover, men hvis der ikke er kapacitet til, at alle interesserede 
deltager, blev det foreslået, at medlemmer, som ikke tidligere har deltaget 
i seniormøder, prioriteres frem for medlemmer, der deltog ved den sene-
ste runde seniormøder i 2009-10. 
 
Det var også holdningen, at medlemmer bør prioriteres højere end ægte-
fæller. 
 
Sammenfattende besluttede hovedbestyrelsen, at forbundet afsætter 
en samlet økonomisk ramme på 175.000 kr. (efter tilskud fra PFA på 
50.000 kr.) til afholdelse af seniormøder i 2012. Dette vil som ud-
gangspunkt give mulighed for, at 1.000 kan deltage i seniormøderne. 
 
Rammen fordeles forholdsmæssigt til kredsene på baggrund af deres 
medlemstal. 
 
Inden for rammen kan kredsene selv individuelt fastlægge rammer-
ne for mødet – herunder deltagerkreds, bespisning samt eventuelt 
tilskud til fællestransport i forbindelse med møderne. 
 
I det omfang udgiften til seniormøder i kredsen overstiger rammebe-
løbet, afholder kredsen selv den yderligere udgift til møderne.  
 
Udgangspunktet er, at det er medlemmer på 55 og derover, som har 
mulighed for at deltage. Kredsene kan beslutte, at medlemmer, som 
ikke tidligere har deltaget ved seniormøder i forbundet, har fortrins-
ret. I det omfang, der er plads til det ved kredsenes møder, vil det og-
så være muligt at ægtefæller kan deltage. 
 
Kredsene udsender indbydelse til møderne på baggrund af et udkast, 
der udarbejdes af Connie Mortensen i forbundets sekretariat. 
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Redaktør Ole Pedersen gav på baggrund af regningen fra Hotel Nyborg 
Strand en overordnet orientering om udgifterne til forbundets kongres 
2011. Det forventes klart, at de samlede udgifter til kongressen kan af-
holdes inden for de budgetterede rammer. 
 
 

12. Nyt fra udvalgene 
 

Arbejdsmiljøudvalget 
Formanden for udvalget, Tina Iversen, orienterede om, at næste møde af-
holdes i december. 
 
Sideløbende med det samlede udvalgs arbejde, har udvalget nedsat ar-
bejdsgrupper, som arbejder med konkrete spørgsmål. 
 
Faglig Sekretær Connie Mortensen orienterede om, at der afholdes møde 
i Skatteministeriets Hovedarbejdsmiljøudvalg (HAMU) den 23. novem-
ber 2011. Her deltager Tina Iversen og Connie Mortensen. 
 
Der er etableret en arbejdsgruppe under Koncerncentret omkring social 
kapital, hvor Connie Mortensen repræsenterer forbundet. 
 
Niels Gyrsting orienterede i den forbindelse om, at der er nedsat et ud-
valg under det regionale samarbejdsudvalg ved SKAT København, som 
ligeledes arbejder med social kapital. 
 
Inddrivelsesudvalget 
Udvalgsformand Lene Höilund Jensen orienterede om, at udvalget afhol-
der næste møde den 23. november, hvor udvalget bl.a. skal planlægge fo-
kusområder i 2012. 
 
Udvalget planlægger bl.a. møde med retssikkerhedschef Margrethe Nør-
gaard og koncerndirektør Jesper Skovhus. 
 
Lene Höilund Jensen orienterede videre om, at hun og udvalgets sekretær 
Merete Keller Berdiin sammen med redaktør Ole Pedersen er inviteret til 
Tønder for at være med til at sætte fokus på forholdene i Udland, Person-
inddrivelse. 
 
Skatte- og Afgiftsudvalget 
Formanden for udvalget, Charlotte Rosdahl Schou, orienterede om, at 
udvalget afholder møde den 14. november 2011. Udvalget arbejder aktu-
elt bl.a. med lovforslag, som er sendt i høring. 
 
Udvalget har også aftalt et møde med retssikkerhedschef Margrethe Nør-
gaard den 14. december 2011.  
 
Udvalget afventer fortsat offentliggørelsen af den seneste compliance-
rapport fra SKAT. 
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Kompetenceudvalget 
Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede bl.a. om, at vvu-
uddannelserne er til revision. Dette vil derfor omfatte akademiuddannel-
sen i skatte- og afgifter. 
 
Kompetenceudvalget har planlagt møder med TR-netværket på kompe-
tenceområdet både i november og december 2011. 
 
Næste møde i Kompetenceudvalget under Skatteministeriets Hovedsam-
arbejdsudvalg (HSU-K) afholdes i november 2011. 
 
Masteruddannelserne på skatteområdet er som udgangspunkt skiftet fra 
Copenhagen Business School til Aarhus Universitet. Hvis der har været 
problemer i den forbindelse må informationer herom gerne videregives til 
Anette Albrechtsen. 
 
Hovedbestyrelsen havde i den forbindelse en mere bred drøftelse om-
kring betingelserne for deltagelse i disse uddannelser – bl.a. omfanget af 
frihed. 

 
 
13. Gensidig information 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende: 
 
- Forbundet havde rejst en sag med påstand om rådighedsløn til et 

medlem, som var ansat med særlige kompetencer, som han ikke kun-
ne vedligeholde i SKAT, da opgaven var bortfaldet. Forbundet havde 
tabt sagen ved byretten, og det skulle nu drøftes med advokaten, om 
der var grundlag for anke. 
 

- Sagerne om misbrug af SKATs it-systemer var blevet drøftet på for-
mandsmødet den 8. november 2011. Kontorchef Anders R. Andersen 
ville nu undersøge, hvor sagerne stod. 
 

- Forbundet har ikke modtaget henvendelser fra Skatteministeriet om-
kring mulige personsager på baggrund af Rigsrevisionens rapport om 
den ulovlige administration på ejendomsvurderingsområdet. 

 
 
Næstformand Marianne Nielsen orienterede om et møde med Koncern-
service, hun havde deltaget i samme dag. 
 
 
Kim Jensen, Kreds III (Syddanmark) orienterede om, at man i Syddan-
mark var næsten færdig med at forhandle løntillæg. 
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Lene Höilund Jensen, Kreds IV (Midt- og Sydsjælland) orienterede om, 
at regionens kundeservice samt Inddrivelsescentret deltager i et Projekt 
Sygefravær med øget fokus på trivsel. 
 
I Inddrivelsescentret har man fået glædesagenter med opgaver, der ligner 
stresskonsulenternes. 
 
Forbundets Arbejdsmiljøudvalg vil se nærmere på dette. 
 
 
Christian Balle Hansen, Kreds VI (København), spurgte om den aktuelle 
fleksgrænse – om det fortsat er de 200 timer, der gælder. 
 
Jørn Rise kunne svare bekræftende og henviste til referatet af det seneste 
møde i Skatteministeriets Hovedsamarbejdsudvalg, HSU, som er på vej 
til offentliggørelse på Skatteministeriets intranet. Her vil det blive præci-
seret. 

 
 

 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 
 
 
 

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 5. december 2011 
 
 

 
 
Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen
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Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Henning Rasmussen

Niels Gyrsting Christian Balle Hansen

Jens Norlund Ulla Kær Andersen

Hans-Jørgen  
Lindhardtsen 

 

 
 


